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Çiğ süt krizi! Milletvekili Akbulut'tan
Bakan Yumaklı’ya sorular...

SÜT ÜRETİCİLERİ MAĞDUR!

CHP Burdur Milletvekili İzzet Akbulut, çiğ süt üreticilerinin yaşadığı sorunları Türkiye Büyük 
Millet Meclisi (TBMM) gündemine taşıdı. Akbulut, Tarım ve Orman Bakanı İbrahim Yumak-
lı’ya yönelttiği soru önergesinde, ekonomideki dalgalanmalar nedeniyle süt ürünlerinin 
raflarda kaldığını ve üreticilerin mağdur olduğunu belirtti. Akbulut, süt üreticilerinin mağdu-
riyetini gidermek ve süt ve süt ürünlerindeki talep sıkışıklığını çözmek için bakanlığın bir 
çalışma yapıp yapmadığını sordu. Ayrıca, sağmal ineklerin kesime gönderilmemesi ve çiğ 
sütün işlenerek süt tozu üretilmesi gibi konularda da çözüm önerileri talep etti.

HÜKÜMETTEN
ÇÖZÜM BEKLİYORUZ

“

Vali Öksüz, ‘Kıbrıs Barış Harekâtı'nın 50. yıldönümünde;

Gazilerle
 bir araya 

geldi

Burdur'da kuraklığa karşı
“

7’DE

Burdur’da kuraklık ve iklim değişik-
liğiyle mücadele amacıyla başlatılan 
proje kapsamında, suya az ihtiyaç 
duyan lavantaların hasadı başladı. 
2024 Mayıs ayında kaydedilen 
rekor sıcaklıkların ardından, Vali 
Türker Öksüz ve Lisinia Doğa Proje-
si kurucusu Öztürk Sarıca'nın öncü-
lüğünde gerçekleştirilen bu proje, su 
kaynaklarının korunmasına ve eko 
turizmin geliştirilmesine katkı sağ-
lamayı hedefliyor. Su verimliliğini 
artırmak ve tarımsal sürdürülebilir-
liği sağlamak adına damlama 
sulama ve kapalı sistem sulama 
tekniklerine geçiş vurgulanıyor.

İlimizdeki yatırımlar, sorunlar ve
çözüm önerileri değerlendirildi

İl Koordinasyon Kurulu'nun 2024 yılı 2. dönem toplantısı, Vali 
Dr. Türker Öksüz başkanlığında gerçekleştirildi. 

Toplantıda, il genelindeki yatırımların durumu, karşılaşılan 
sorunlar ve çözüm önerileri ele alındı. Vali Öksüz, yapılan ve ya- 
pılacak hizmetlerin verimli ve başarılı olmasını dileyerek toplantı-
nın ilimiz için hayırlı olmasını temenni etti.

Toplantıda, yatırımcı kurumların yöneticileri sunumlarını 
gerçekleştirdi ve ardından koordinasyonu gerektiren konular 
görüşülerek karara bağlandı. Vali Öksüz, 2024 Yılı Yatırım Progra-
mı'nın Cumhurbaşkanı kararı ile kabul edilip uygulamaya konul-
duğunu ve 12. Kalkınma Planı çerçevesinde makroekonomik 
istikrarı korumanın, üretimi artırmanın ve kamu harcamalarında 
tasarruf sağlamanın temel öncelikler olduğunu belirtti. İlimizde 
yürütülen projeler hakkında detaylı bilgi veren Vali Öksüz, top- 
lamda 319 projenin devam ettiğini ve bu projelere 2024 yılında 
2,7 milyar TL ödenek ayrıldığını ifade etti.

Burdur’da iklim değişikliği ve kuraklık nedeniyle 
su kaynakları giderek azalırken suya az ihtiyaç 
duyan ve önemli aromatik bitkilerden olan 
lavanta hasadı başladı.

Burdur’da iklim değişikliği ve kuraklık nedeniy-
le su kaynakları giderek azalırken suya az ihtiyaç 
duyan ve önemli aromatik bitkilerden olan lavanta 
hasadı başladı. Burdur Valisi Türker Öksüz, 2024 
Mayıs ayında son 84 yılın en yüksek sıcaklıklarının 
kaydedildiğini belirterek, küresel ısınmanın etkile-
riyle başa çıkmak için su tasarrufunun ve su verimli-
liğinin artırılması gerektiğini ve tarımsal faaliyetler-
de damlama sulama ve kapalı sistem sulama 
tekniklerine geçilmesi gerektiğini söyledi.

Başkan Ercengiz,
aşure ikram etti
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Burdur Belediyesi tarafından, Muharrem ayı dolayısıy-
la, Ulu Cami'de vatandaşlara bolluk, bereket ve paylaş-
manın simgesi olan aşure ikram edildi.

Burdur Belediyesi'nin Ulu Cami'de düzenlediği aşure 
etkinliği, bu geleneklerin yaşatılmasını ve toplumsal 
dayanışmanın pekiştirilmesini amaçlamaktadır. Belediye 
Başkanı Ali Orkun Ercengiz’in de vurguladığı gibi, aşure 
dağıtımları, birlikte olmanın ve paylaşmanın önemini 
hatırlatır. "Allah kabul etsin, afiyet olsun" dilekleriyle 
gerçekleştirilen bu etkinlik, yerel halkın bir araya gelerek 
hem tatlı bir molayı hem de toplumsal bağları güçlendir-
meyi hedefler.

Aşure dağıtımının ardından konuşan Başkan Ercengiz, 
“Öncelikle Cuma’nın bolluğu bereketi tüm yurttaşlarımızın 
üzerine olsun. Malum aşure ayı içerisindeyiz. Bugün 
yurttaşlarımıza Belediyemizin hazırladığı aşure ikramımızı 
gerçekleştiriyoruz. Allah kabul etsin. Afiyet olsun. Beraber-
liğimiz daim olsun” dedi.

Etkinliğe Burdur Belediye Başkanı Ali Orkun Ercengiz, 
CHP İl Başkanı Kadir Koç, CHP Kadın Kolları Başkanı 
Şengül Tekin, Merkez İlçe Kadın Kolları Başkanı Atiye 
Canıgür, İl Genel Meclisi Üyeleri ve çok sayıda vatandaş 
katıldı.

İl Koordinasyon Kurulu 2024 yılı 2. 
dönem toplantısı Valimiz Sayın Dr. 
Türker Öksüz başkanlığında yapıldı.

İlimiz genelindeki yatırımlar olmak 
üzere sorunların ve çözüm önerilerinin ele 
alınarak kurumlar arasında koordinasyonun 

sağlanması ve değerlendirmelerin yapıldığı 
toplantının İlimiz için hayırlı olmasını 
dileyen Sn. Valimiz, yapılan, yapılacak olan 
hizmetlerin verimli ve başarılı olmasını 
diledi.

İl Özel İdaresinde yapılan toplantının 
devamında Vali Öksüz, 
Bölge Müdürlerinden 
başlayarak, yatırımcı 
kurumların yöneticilerine 
sunumlarını yapmak üzere 
söz verdi. Her sunumun 
ardından hazıruna söz 
verilerek, koordinasyonu 
gerektiren konular görüşül-
dü ve karara bağlandı.

Vali Öksüz konuşması-
nın devamında, “2024 yılı 
Yatırım Programının kabulü 
ve uygulanması Cumhur-
başkanı Kararı 15.01.2024 
tarihli ve 32430 sayılı (1. 

Mükerrer) Resmî Gazetede yayımlanmıştır. 
20242026 döneminde 12. Kalkınma Planı 
uygulanmaktadır. Bu dönemde makroeko-
nomik istikrarı korumak, üretimi artırmak, 
kamu harcamalarında tasarrufu sağlamak 
temel önceliklerimizdir.

20242026 Dönemi Yatırım Programı 
Hazırlama Rehberi, Orta Vadeli Programda 
yer alan amaç, politikalar ve öncelikler mali 
çerçeve esas alınacaktır. Ayrıca Orta Vadeli 
Program ile uyumlu olmak kaydıyla, kamu 
idarelerinin strateji planları da hazırlıklarda 
dikkate alınacaktır. Bu bağlamda,

İlimizde yürütülen 2024 Yılı yatırımla-
rına genel olarak baktığımızda, Kurumlar 
Bazında; İlimizde yatırımcı kuruluşların 
291 adet ve Belediyelerimizin de 28 adet 
olmak üzere toplam 319 proje yürütülmek-
tedir.

İlçeler Bazında; Burdur Merkez 84, 
Ağlasun 11, Altınyayla 10, Bucak 54, 
Çavdır 28, Çeltikçi 9, Gölhisar 21, Kara-

manlı 19, Kemer 9, Tefenni 20, Yeşilova 29, 
Muhtelif İlçeler 25 proje yer almaktadır.

Sektörel Bazda; Tarım Sektöründe 127, 
Ulaştırma-Haberleşme sektöründe 14, 
Eğitim Sektöründe 30, Diğer Kamu Hizmet-
ler Sektöründe 112, Sağlık Sektöründe 14, 
Enerji Sektöründe 4, İmalat Sektöründe 13, 
Turizm Sektöründe 1, Konut Sektöründe 4 
proje bulunmaktadır.

319 projenin birçoğu yıllara sari 
projeler olup, toplam proje tutarı 17,1 
Milyar TL, önceki yıllar harcamalar toplamı 
2,8 Milyar TL, 2024 yılında bu projelere 2,7 
Milyar TL ödenek ayrılmış, ayrılan ödene-
ğin 1 Milyar TL si harcanarak % 37 parasal 
gerçekleşme sağlanmıştır.

319 projenin 44 adeti 2024 yılında 
tamamlanmış, 97 adeti devam etmekte, 62 
adeti ihale aşamasında, 115 projeye de 
çeşitli nedenlerle başlanamamış, 1 proje de 
tasfiye edilmiştir” dedi.
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İlimizdeki yatırımlar, sorunlar ve
çözüm önerileri değerlendirildi

✔ İl Koordinasyon Kurulu'nun 2024 yılı 2. dönem toplantısı, Valimiz Sayın Dr. Türker Öksüz başkanlığında gerçekleştirildi. 
Toplantıda, il genelindeki yatırımların durumu, karşılaşılan sorunlar ve çözüm önerileri ele alındı. Vali Öksüz, yapılan ve yapı-
lacak hizmetlerin verimli ve başarılı olmasını dileyerek toplantının ilimiz için hayırlı olmasını temenni etti.

✔ Toplantıda, yatırımcı kurumların yöneticileri sunumlarını gerçekleştirdi ve ardından koordinasyonu gerektiren konular 
görüşülerek karara bağlandı. Vali Öksüz, 2024 Yılı Yatırım Programı'nın Cumhurbaşkanı kararı ile kabul edilip uygulamaya 
konulduğunu ve 12. Kalkınma Planı çerçevesinde makroekonomik istikrarı korumanın, üretimi artırmanın ve kamu harcama-
larında tasarruf sağlamanın temel öncelikler olduğunu belirtti. İlimizde yürütülen projeler hakkında detaylı bilgi veren Vali 
Öksüz, toplamda 319 projenin devam ettiğini ve bu projelere 2024 yılında 2,7 milyar TL ödenek ayrıldığını ifade etti.

Başkan Ercengiz,
aşure ikram etti
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■ HABER MERKEZİ

Vali Dr. Türker Öksüz, Kıbrıs Barış 
Harekatı’nın 50. Yıl dönümünde Muha-
rip Gaziler Derneği’ni ziyaret etti.

Vali Dr. Türker Öksüz, Kıbrıs Barış 
Harekatı'nın 50. yıl dönümü kapsamında 
Türkiye Muharip Gaziler Derneği Burdur İl 
Temsilciliği’ni ziyaret etti. Ziyaretinde Vali 
Öksüz, harekatın önemini ve Türk Silahlı 
Kuvvetleri'nin Kıbrıslı soydaşlara sağladığı 
desteği vurguladı.

Vali Öksüz, gazilerle sohbet ederek, 
Kıbrıs Barış Harekatı sırasında ve sonrasın-
da gösterdikleri kahramanlık ve fedakarlık 
için teşekkür etti.

20 Temmuz 1974'te gerçekleştirilen 
Kıbrıs Barış Harekatı'nın 50'nci yıldönümü, 
Burdur'da düzenlenen törenle kutlandı.

20 Temmuz 1974 tarihinde Kıbrıs 
Türklerini Rumların baskı, zulüm ve kat- 
liamlarından kurtarmak, adaya barış ve hu- 
zur getirmek amacıyla Türk Silahlı Kuvvet-
leri (TSK) tarafından Barış Harekatı 
düzenlenmişti.

Harekatın sonucunda, Türk toplumu-
nun hakları ve güvenliği teminat altına 
alınmış, adaya barış ve huzur gelmişti. 
Dönemin Başbakanı Bülent Ecevit'in “Biz 
aslında savaş için değil, Türklere de 
Rumlara da barış getirmek için adaya 
gidiyoruz” sözleri, harekâtın amacını tüm 
dünyaya ilan etmişti. Bu önemli olayın 50. 
yılı, Burdur'da çeşitli etkinliklerle anıldı.

Cumhuriyet Meydanı’nda gerçekleştiri-
len program, Atatürk büstüne çelenk 
sunulurken saygı duruşu ve İstiklal Marşı 
ile başladı. Günün anlam ve önemini 
belirtmek üzere yapılan konuşmalarda, 
Kıbrıs Barış Harekatı'nın tarihî önemi ve 

sonuçları vurgulandı. Konuşmalarda, 
harekâtın Kıbrıs Türk halkının bağımsızlığı 
ve güvenliği açısından taşıdığı kritik rol 
anlatıldı.

Törenin ardından Kıbrıs Barış Hareka-
tı'nın anısına hazırlanan fotoğraf sergisi 
gezildi. Sergide, harekatın çeşitli aşamaları-
nı ve Kıbrıs Türk halkının yaşadığı zorlukla-
rı belgeleyen fotoğraflar yer aldı. Program, 
Gaziler Derneği'nde düzenlenen ikramla 
sona erdi.

Açılış konuşmasını gerçekleştiren 
Burdur Gaziler Derneği Başkanı Hasan 
Okyar, “Bundan 50 yıl önce Yunanistan'ın 
maşası Makarios ve onun kurduğu Eoka 
Örgütü, Nikos Sampson ve Grivas tarafın-
dan Akdeniz'in incisi Kıbrıs adasını kan 
gölüne çevirmişler, oradaki soydaşlarımıza 
her türlü zalimliği yapmışlardır. Bu mezali-
me Türkiye Cumhuriyeti kayıtsız kalmamış 
20 Temmuz 1974 sabahı kahraman Türk 
ordusu adaya havadan ve denizden müda-
hale etmiş, 498 şehit vererek adadaki 
soydaşlarımızı kurtarmıştır. Kahraman 
Kıbrıs gazileri 50 sene önce Kıbrıs'ta 
canınızı ortaya koyarak fedakârca ve 
cesaretle savaşarak soydaşlarımızın can ve 
mal güvenliğini sağladınız. Kıbrıs 
Türkü'nün lideri Rauf Raif Denktaş'ın 
Cumhurbaşkanı olduğu Kuzey Kıbrıs Türk 
Cumhuriyeti'nin kuruluşunda kale taşları 
oldunuz. Bugün Kıbrıs Türkü hür ve 
bağımsız, huzur içinde yaşamaktadır. Ne 
mutlu bizlere ki 50 yıl önceki savaşın 
yıldönümünü kutlama mutluluğunu 
yaşamaktayız. Şehitlerimize, vefat eden 
gazilerimize Allah'tan rahmet hayatta olan 
gazilerimize sağlıklı, uzun ömürler dilerim” 
dedi.

Vali Dr. Türker Öksüz, Kıbrıs Barış 
Harekâtı’nın 50. yıl dönümü dolayı-
sıyla bir mesaj yayımlayarak, bu 
anlamlı günün önemini vurguladı.

Vali Öksüz, mesajında, Türk Silahlı 
Kuvvetleri tarafından 20 Temmuz 1974 
tarihinde gerçekleştirilen harekatın, 
Kıbrıslı soydaşlarımızın özgürlüğünü ve 
Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’nin 
varlığını güvence altına aldığını belirtti. 
Ayrıca, harekâtın tarihten silinmek 
istenen bir halkın yeniden doğuşunu 
simgelediğini ifade ederek, şehitleri 
rahmetle anarken gazilere saygılarını 
sundu ve Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriye-
ti’nin ‘20 Temmuz Barış ve Özgürlük 
Bayramı’nı kutladı.

Vali Dr. Türker Öksüz, mesajında 
şunları söyledi:  "Dünyada ve bulundu-
ğumuz coğrafyada barışın ve istikrarın 
savunucusu olarak çok önemli faaliyet-

ler yürüten Kahraman Türk Silahlı 
Kuvvetleri tarafından 20 Temmuz 1974 
tarihinde gerçekleştirilen Kıbrıs Barış 
Harekatı’nın 50. yıl dönümünün haklı 
gururunu hep birlikte yaşıyoruz. 

Kıbrıs Barış Harekâtı, tarihten 
silinmek istenen bir halkın yeniden 
doğuşunun, yeniden şahlanışının, 
Türk’nün temel hakları çiğnendiğinde, 
özgürlüğü tehdit edildiğinde, varlık ve 
bekasına kast edildiğinde nelerin göze 
alabileceğini bütün Dünyaya Kurtuluş 
Savaşından sonra bir kez daha gösteren 
apaçık delilin adıdır.

Kahraman Türk Silahlı Kuvvetleri 
tarafından 20 Temmuz 1974 tarihinde 
gerçekleştirilen Kıbrıs Barış Harekâtı ile 
Kıbrıslı soydaşlarımızın imdadına 
yetişilmiş, Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuri-
yeti’nin sınırları çizilmiş, mevcudiyeti 
sağlam temeller üzerine oturtularak hak 
ve hürriyetleri yeniden tesis edilmiştir.

Resmi İlanlar www.ilan.gov.tr adresinde... Basın No: ILN02064189

TEMİZLİK MALZEMESİ ALIMI mal alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu 
maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortam-
da EKAP üzerinden alınacaktır. İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:
İKN    : 2024/885502
1- İdarenin
a) Adı    : BURDUR BELEDİYESİ İŞLETME VE İŞTİRAKLER  
      MÜDÜRLÜĞÜ
b) Adresi   : ATATÜRK MAHALLESİ 12079 SOKAK NO:9   
      BURDUR MERKEZ/BURDUR
c) Telefon ve faks numarası : 2482345239 - 
ç) İhale dokümanının görülebileceği
     ve e-imza kullanılarak indirilebi-
     leceği internet sayfası  : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/
2- İhale konusu mal alımın
a) Adı     : TEMİZLİK MALZEMESİ ALIMI
b) Niteliği, türü ve miktarı  : 72 KALEM TEMİZLİK MALZEMELERİNİN ALIMI
            Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı  
       içinde bulunan idari şartnameden ulaşılabilir. 
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer : BURDUR BELEDİYE BAŞKANLIĞI İŞLETME VE  
        İŞTİRAKLER MÜDÜRLÜĞÜNÜN GÖSTERECEĞİ  
        ALANA TESLİM EDİLECEK.
ç) Süresi/teslim tarihi    : Malın/İşin teslim süresi 30 takvim günüdür.  
       Malın/İşin teslim süresi 30 takvim günüdür.   
      MALLAR SÖZLEŞMENİN İMZALANARAK YÜRÜR- 
      LÜĞE GİRMESİNDEN İTİBAREN 30 TAKVİM GÜNÜ  
      İÇİNDE BURDUR BELEDİYE BAŞKANLIĞI İŞLET 
      ME VE İŞTİRAKLER MÜDÜRLÜĞÜNÜN GÖSTERE 
      CEĞİ ALANA ARAÇTAN İNDİRİLMİŞ VE YETKİLİ- 
      LERCE GÖSTERİLEN YERE TESLİM EDİLECEKTİR.
d) İşe başlama tarihi    : 1 Takvim Günü İçinde İşe Başlanır.
3- İhalenin
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati : 07.08.2024 - 11:00
b) İhale komisyonunun toplantı yeri (e-tekliflerin açılacağı adres) : 
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 
    (e-tekliflerin açılacağı adres)   : Atatürk Mah.12079 Sok. No:9-Burdur Belediyesi  
        Sultandere Hizmet Kampüsü Merkez/ BURDUR
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde 
uygulanacak kriterler:
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile 
fiyat dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve 
ortaklık oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler 
idarece EKAP’tan alınır.
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5. İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken 
kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken 
kriterler:
İdare tarafından mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek 
olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, 
teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim 
fiyatların çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verile-
cektir. İhale sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır.
10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri 
tutarda geçici teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 45 (KırkBeş) takvim günüdür.
14. Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
Teklif fiyatı ihale komisyonu tarafından aşırı düşük olarak tespit edilen isteklilerden 
Kanunun 38 inci maddesine göre açıklama istenecektir.

TEMİZLİK MALZEMESİ ALIMI BURDUR BELEDİYESİ
İŞLETME VE İŞTİRAKLER MÜDÜRLÜĞÜ

Bu vesileyle, soydaşlarımızın özgürlük 
ve bağımsızlığını kazanması ve Kıbrıs’a 
yeniden barışın getirilmesi için gerçekleştiri-
len Kıbrıs Barış Harekâtında, tereddütsüz 
şehadet şerbeti içen Aziz Şehitlerimizi 

rahmet ve minnetle yad ediyor, bizlere 
emanet Gazilerimizi saygıyla anıyor, Kuzey 
Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’nin ‘20 Temmuz 
Barış ve Özgürlük Bayramı’nı gönülden 
kutluyorum." (Kaynak: valilik basın)

Vali Öksüz, ‘Kıbrıs Barış Harekatı'nın 
50. yıldönümünde;

Gazilerle bir araya geldi
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GÜNDEM
FİKRİ TAKİP

ʻKıbrıs Barış Harekâtının 
50. yıl dönümü' 

Türkiye Cumhuriyeti Milli Savunma Bakanlığı’nın, Kıbrıs Barış Harekâtı’nın 50. yıl dönümü paylaşımı...

Mersinli Kıbrıs gazisi 50 yıl önceki
cesaret ve kararlılığını koruyor

Mersin'in Toroslar ilçesinde yaşayan İnan, 1974 yılında 
Bayburt'ta askerlik eğitimini çavuşluk rütbesiyle yaptı.

Eğitiminin ardından barış harekatına katılan askerler 
arasında yer alan İnan, aradan geçen 50 yıla rağmen o günleri ve 
yaşadıklarını ilk günkü gibi hatırlıyor.

Celal İnan, AA muhabirine harekat günlerini hatırladıkça 
halen duygulandığını söyledi.

Çıkarma gemisiyle adaya gittiklerini anlatan İnan, "Gemiden 
atlarken halimizi herkes gördü. Daha önce görmediğim bir yer, ilk 
defa ayak bastım. Tüm engelleri aştık. Benim görevim cephede 
koşturmak değildi. Yöneticilik yaptım, mühimmatla ilgilendim. 
Çok şeyler yaşadık. Asker üşümez, yorulmaz, yıpranmaz. Asker 
askerdir, devamlı dimdiktir. Biz de bu desturla görevimizi ifa ettik. 
İlk gününden son gününe kadar. Bugünlere geldik." diye konuştu.

İnan, zor günler geçirdiklerini belirterek şöyle devam etti:
"O zaman sıkıntılarımız vardı. Su bulsak ekmek bulamıyor, 

ekmek bulsak zeytin bulamıyorduk. Gelen geçen arabaları 
çevirirdim. Şehre inmelerini ve ne bulurlarsa askerime getirmele-
rini isterdim. Çok kayıp verdim. Hamile kadınlara eziyet edilmesi-
ni görmek bir genç olarak kanıma dokunurdu. Gece-gündüz 
demedim, aklımın, gücümün yettiği kadarınca yapabildiğimi 
yaptım. Yine savaş olsa en başta koşar, en ön saflarda giderim."

                        *************
Şehit oğlu Kıbrıs gazisi Erdoğmuş, şarapnel 
parçalarını yarım asırdır dizinde taşıyor

Kurşunlu ilçesine bağlı 
Bereket köyünde dünyaya 
gelen Mehmet Erdoğ-
muş'un babası, kendisi 
6 yaşındayken, Sarıkamış'ta 
askerlik görevini yaptığı 
sırada araç kazasında şehit 
oldu. 1974 yılının Mart 
ayında askere giden 

Erdoğmuş, yaklaşık 5 aylık askerken Bolu Komando Tugayı'n-
dan Kıbrıs Barış Harekatı'na katıldı. Harekatın 12'nci günün-
de dizi ve göğsüne şarapnel isabet etmesi sonucu yaralanan 
Erdoğmuş, yaklaşık 3 aylık tedavisinin ardından Kıbrıs'a 
döndü. Askerliğini Kıbrıs'ta tamamlayan Erdoğmuş, orada 
yaşadıklarını gelecek nesillere aktarmak için harekete geçti.

Gazi Mehmet Erdoğmuş, AA muhabirine, okul konfe-
ranslarında 50 yıl önce gerçekleşen Kıbrıs Barış Harekatında 
yaşadıklarını anlattığını söyledi.

             "İnşallah Filistin'e de en kısa zamanda 
                      bu özgürlük, barış gider"
Kendisinin 50'nci yılı gördüğünü ancak göremeyen 

birçok arkadaşının bulunduğunu belirten Erdoğmuş, "Bu 50 
yıl nasıl geçti bana sorun. Kimileri şehit, kimileri gazi olmuş, 
kimileri babasız kalmış, kimileri yetim kalmış, bir yetim 
olarak, bir şehit çocuğu olarak bunları ben bilirim. Yaşayan 
olarak önce benim önem vermem lazım ki böyle günlere 

dinleyenler içtenlikle dinleyebilsin. Çünkü bizler yaşayan birer 

tarihiz. Bizler unutulmak istemiyoruz. Bugün ben 50 yıl önce 
Kıbrıs Barış Harekatına katılıp Kıbrıs'taki Türklere özgürlük 
götürmüşsem, ben bundan gurur duyuyorum. İnşallah Filistin'e 
de en kısa zamanda bu özgürlük, barış gider. Onlar da nice 50 
yıllar yaşasınlar." diye konuştu.

Yaşadıklarını gelecek nesillere aktardığını dile getiren 
Erdoğmuş, "Bu ülke için kimler ne fedakarlıklar yapmışlar. Bugün 
şehitlerimiz, başta babam canını feda etti vatan için. Ben Beşpar- 
mak Dağları'nda yaralandım, kanımı döktüm. Vatan uğruna 
canımız da kanımız da feda olsun. Çünkü vatansız büyünmez. Ben 
babasız büyüdüm ama vatansız asla büyüneceğine inanmıyo-
rum. Allah kimseyi vatansız bırakmasın. Allah ezanımızı dindir-
mesin, bayrağımızı indirmesin, vatanımız bölünmesin diyorum." 
ifadelerini kullandı.

                        *************
En yaşlı Kıbrıs gazilerinden Reşat Çolak hare-
katta yaşadıklarını anlattı

Kıbrıs Barış Harekatı'nda etkin rol alan, Türkiye'deki en yaşlı 
Kıbrıs gazilerinden Çolak, anılarını ve hatıralarını AA muhabirine 
aktardı. TSK'da yıllarca uçuş gerçekleştiren, en büyük hayali olan 
pilotluk mesleğini icra edemese bile uçuş ekibinde aktif rol üstle- 
nen Çolak, 1990'da Hava Kıdemli Başçavuş rütbesiyle emekli oldu.

Çolak, o dönem Hava Kuvvetleri Komutanlığı envanterinde 
yer alan C-47 tipi nakliye uçağında görev aldığını belirterek, "19 
Temmuz günü Kayseri Erkilet Meydanı'na intikal ettik. Komando 
Tugayı eskiden Ankara'daydı. Daha sonra Erkilet Meydanı açılınca, 
alay da oraya nakil oldu. Brifingler yapıldı ve 20 Temmuz sabahı 
saat 05.00'te evvela bizim uçakları kaldırdılar." diye konuştu.

Kayseri'den havalandıktan sonra Kıbrıs'a doğru yol aldıkları-
nı dile getiren Çolak, şöyle devam etti: "Kayseri'den kalktık, denizden 
çıkarma ile havadan indirme aynı saatte olacaktı. Fakat yoğun 
topçu atışı dolayısıyla çıkarma gemileri yaklaşamıyordu. 

Ama uçakların böyle bir şansı yok. Beşparmak Dağları'nın 
üzerinden 20 tane uçak geçtik. Hemen onun güneyinde Gönyeli 
Ovası var, paraşütçüleri oraya atacağız. Paraşütçüleri, paraşütün 
açılıp salimen inebilecekleri irtifaya kadar alçalarak attık ki 
havada fazla kalarak hedef olmasınlar."

         "Salimen paraşütçüleri yere indirdik"
Çolak, Beşparmak Dağları'nın üzerinden geçerken yoğun 

uçaksavar atışıyla karşılaştıklarını ifade ederek, "Şuna inanıyo-
rum, Cenabıallah'ın lütfu, İstiklal Harbi'nde de aynı şey olmuş. Bir 
kuvvet o mermileri sağa sola itiyor ve biz 20 uçakla arasından 
geçiyoruz. İsabetler var ama can alıcı yerlere isabet etmiyor. 
Kuyruk ve kanat uçları, onlar uçak için önemli yerler değil ve 
salimen o paraşütçüleri yere indirdik ve döndük." diye konuştu.

Harekatın ilk günü olan 20 Temmuz sabahında paraşütle 
indirme yapan komando birliklerini Gönyeli Ovası üzerinde 
bıraktıktan sonra, doğrudan Kayseri'ye uçtuklarını aktaran Çolak, 
burada yer alan Bakım Onarım Fabrikası Komutanlığınca uçağın 
isabet alan noktalarının tamir edildiğini ve ardından Ankara'ya 
döndüklerini kaydetti. 

Çolak, 21-22 Temmuz'da ise havadan mühimmat ve mal- 
zeme atma görevi için Ankara'dan tekrar havalandıklarını belir- 
terek, "İkinci gün gittiğimizde uçaksavarlar hemen hemen yoktu. 
3'üncü gün gittiğimizde zaten artık hiçbir şey kalmamıştı, güneye 
kaçmışlar. Böylece hiçbir zayiat vermeden bu vazifeyi de şerefle 
yaptık." ifadesini kullandı.

Harekata hazırlık aşamasından görevleri tamamlanana kadar 
geçen sürede çok rahat olduklarına işaret eden Çolak, "O kadar 
rahattık ki hiçbir korku yoktu. O da Cenabıallah'ın lütfu diyorum." 
dedi.
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ʻKıbrıs Barış Harekâtının 
50. yıl dönümü' 

KIBRIS BARIŞ 

HAREKÂTI’NDA TARİHİ BELGELER
Kıbrıs Barış Harekâtı için devleti alarma geçiren belgeler, Devlet Arşivleri'nde saklanıyor

Kıbrıs'ta Türklerin Rumlar tarafın-
dan uğradığı baskı ve zulmün önüne 
geçmek, Ada'da barış ve huzuru 
tesis etmek için Türk Silahlı Kuvvet-
lerince 20 Temmuz 1974'te gerçek-
leştirilen Kıbrıs Barış Harekatı'nın 
başlatılması ve yapılacaklara ilişkin 
kararnameler, Cumhurbaşkanlığı 
Devlet Arşivleri Başkanlığında 
muhafaza ediliyor. 

Kararnamelerde genel alarm 
sisteminin devreye alınması ve genel 
seferberlik ilan edilmesi gibi detay-
lar dikkati çekiyor.

           *********
AA muhabirinin, Kıbrıs Barış Hareka-

tı'nın 50. yıl dönümü dolayısıyla Cumhurbaş-
kanlığı Devlet Arşivleri Başkanlığından aldığı 
bilgilere göre, arşivlerde saklanan belgelerde 
Rumların, 1963-1974 yıllarındaki 11 yıllık 
süreçte Kıbrıslı Türklere uyguladıkları baskı, 
zulüm ve ambargonun yanı sıra barış harekatı-
na giden sürecin detayları yer alıyor.

 1964 YILINDAKİ RAPORLAR 
Rumların, Kıbrıs Türklerine uyguladığı 

mezalime ilişkin detaylar, 11 Ağustos 1964'te 
dönemin başbakanına iletilen bir raporda 
ayrıntılarıyla aktarılıyor.

Raporda, adada yaşananlara ilişkin, 
"Rumların Türk köylerine ateş açtığı, Poli ve 
Baf köyünde yiyecek kalmadığı, erzak götüren 
tır şoförünün şehit edilerek engellendiği, 
Lefkoşa'nın Baf kapısında Rumların susturucu 
takılı silahlarla Türk mevzilerine ateş ettiği" 
gibi bilgiler öne çıkıyor.

Raporda ayrıca Türklere ait iş yerlerinin 
Rumlarca yakılması, Kızılayın Türk köylerine 
gönderdiği yiyecek maddelerinin kullanılamaz 
hale getirilip geri çevrilmesi gibi adadaki 
kaosu anlatan diğer detaylar da yer alıyor.

Türkiye, Kıbrıs'ta dozu gittikçe artan 
insanlık dışı katliamlar karşısında 20 Temmuz 
1974'te garantör devlet olarak müdahale  
hakkını kullandı ve Türk Silahlı Kuvvetleri, 
Kıbrıs Barış Harekatı'na, karadan, denizden ve 
havadan başladı.

Harekattan bir gün önce, 19 Temmuz 
1974'te yayımlanan Cumhurbaşkanı Fahri 
Korutürk ve Bakanlar Kurulu üyelerinin 
imzaladığı kararnamede, şu ifadelere yer 
verildi:

"Kıbrıs'ta son gelişmeler nedeniyle, 
Büyük Millet Meclisinin 17.11.1967 tarihli ve 
148 sayılı kararında verilen müsaade ile 
Garanti Antlaşması'nın 3'üncü maddesi ve 
Birleşmiş Milletler Yasası'nın 51'inci madde-
si gereğince meşru savunma hakkını kullan-
mak üzere Türk Silahlı Kuvvetleri tarafından 
Kıbrıs'a karşı fiili müdahalede bulunulması-
na ve Yunanistan'ın bir tecavüzü halinde bu 
devlete karşı da harekata geçilmesine emir 
verme, konusunda Başbakanın yetkili kılın- 
ması Bakanlar Kurulunca 19 Temmuz 1974 
günü kararlaştırılmıştır."

    
                  Tüm alarmlar 
                 devreye alındı,    

                   seferberlik ilan edildi
 Aynı gün yayımlanan bir başka kararnamede ise 

Kıbrıs'ta gelişen olayların zorladığı durum 
nedeniyle Türk Silahlı Kuvvetlerinin savaş 
hazırlığına daha ileri imkanlar sağlanması 
amacıyla 19 Temmuz 1974 günü saat 00.01'den 
itibaren resmi alarm sistemine ait basit, 
takviyeli ve genel alarmların bütün tedbir-
leriyle Genelkurmay Başkanlığı’nca uygun 
görülecek zamanlarda yürürlüğe konulması 
kararlaştırıldı.

Harekatın başladığı 20 Temmuz 1974'te 
yayımlanan kararname ile Kıbrıs'ta gelişen 
olaylar sonucu savaşı gerektiren bir durumun 
baş göstermesi nedeniyle harekatın devamında 
doğması muhtemel ihtiyaçları karşılamak ama- 
cıyla "genel seferberlik ilanı"na, harekatın 
başlangıcında personel ihtiyacının Milli Alarm 
Sistemi Talimatı gereğince, Genelkurmay 
Başkanlığının emirleriyle uygulanacak özel 
çağrı planlarına göre sağlanmasına, Milli 
Müdafaa Mükellefiyeti Kanunun lüzum görü- 
lecek maddelerinin Genelkurmay Başkanlığın-
ca verilecek emirlerle yürürlüğe konulmasına 
karar verildi.

KIBRIS BARIŞ 
HAREKÂTI’NA

GİDEN SÜREÇ...
resmi belgeler,
kararnameler...

Devlet Arşivleri’nde
Rumların Kıbrıs Türklerine

yönelik saldırıları...

Rumların, 
Kıbrıs Türklerine 

uyguladığı mezalime
 ilişkin detaylar, 

11 Ağustos 1964'te 
dönemin başbakanına 

iletilen bir raporda
 ayrıntılarıyla aktarılıyor.

(AA)
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MAKALE

3. Dünya Savaşı, 
ne kadar gerçekçi? 

(2)

(20 Temmuz 2024 Cumartesi sayısından devam)

Bugünkü dünya konjonktüründe ABD’nin başını 
çektiği Atlantik (Batı) medeniyeti çöküşe gidiyor, yeni bir 
dünya doğuyor, Avrasya çağı başlıyor. 

Yeniden “Asya çağı” sloganları boşuna atılmıyor. 
Şimdi bu süreç dolayısıyla dünya bir altüst oluş, 

dehşetli bir çalkantı içindedir. 
Üretim bakımından Atlantik sistemini geride bıraka 

Avrasya yeni ve çağdaş bir medeniyet olarak yükselişini 
sürdürürken hiç kuşkusuz bu süreç sessiz sedasız cereyan 
edecek etmiyor. 

                          ***************
Çin gerek üretim hacmi bakımından gerekse Satın 

Alma Paritesi (SAP) bakımından ABD’yi birkaç puan geride 
bırakmış durumdadır. Hindistan, Rusya, Çin gibi Avrasya’nın 
öncü kuvvetlerinin üretim hacmi, ABD, Almanya, Fransa vb. 
Atlantik sistemi ülkelerinin üretim hacimlerini çoktan 
geride bırakmış durumda.

 Atlantik 500 yıllık hakimiyetinin sonuna gelmiş 
bulunmakta, bütün kıyamet de bu gerçekten kopmaktadır. 
ABD bu gerileyişini durdurmak için hamle üstüne hamle 
yapmakta, ancak her hamlesi başlı başına bir yenilgiye 
dönüşmektedir. 

Irak’ta yenildi. 
Afganistan’da yenilerek apar topar kaçmak zorunda kaldı. 
Ukrayna’da kaybetti; bütün çabalarına rağmen Rusya 

yükselişini sürdürüyor. 
Suriye’de Esad hakimiyeti yeniden ele geçirdi.
Irak’ta bütün zulmüne katliamlarına rağmen yenildi.
İran’a diş geçiremiyor.
Kızıl Deniz’de Husiler durmadan gemilerini batırıyor.
Gazze’de insanlık dışı dehşette rağmen Filistin halkına 

boyun eğdiremiyor.
                                ***************

Bugün Atlantik-Avrasya çatışmalarının 
iki odağı bulunmaktadır: 

Doğu Akdeniz Savaş Odağı… 
Pasifik Savaş Odağı… 
                                   ***************
Uzmanlara göre; 
Atlantik ve ABD, Tayvan merkezli Pasifik Savaş Odağın-

da Çin ile doğrudan doğruya karşı karşıya geleceği için 
buna cesaret edemeyeceğini belirterek, bütün dikkatleri 
Doğu Akdeniz cephesine çekmektedir.

Doğu Akdeniz Savaş Odağı, 
Karadeniz’den başlayan, Doğu Akdeniz, Suriye ve 

Irak’ın kuzeyinden geçerek Umman Denizi’ne bağla-
nan bir cephe hattı boyunca uzanmaktadır.  

Bu odak, bir süredir canlı bir fay hattı gibi şiddetli 
depremler üretmekte, başı dumanlar içinde bir yanar-
dağ gibi alevler püskürtmekte, Gazze’de, Ukrayna’da 
ve Suriye ile Irak’ın kuzey topraklarında şiddetli 
çarpışmalarda durmadan insan yutmaktadır. 

ABD şimdi bütün dikkatlerini bu cepheye dikmiş durum-
dadır. 

Bu odak, 
Atlantik-Avrasya cepheleşmesinin ön saflarıdır. 
Atlantik-Avrasya savaşının ön çarpışmaları bu 

cephede verilmektedir. 
            ***************
Gazze’de kahraman Filistin halkı, 
Ukrayna cephesinde Rusya, 
Suriye ve Irak’ın kuzeyinde Türkiye Atlantik medeniyetiy-

le çarpışmaktadır. 
Bu kapsamda; 
ABD, Ege’de Girit, Yunanistan’ın Ege kıyıları boyunca, 

Bulgaristan, Romanya, Ukrayna, Gürcistan, Irak ve 
Suriye’nin kuzeyinde ve nihayet Kıbrıs’ta kurduğu, üzerine 
yerleştirdiği silahların namlularını ülkemize çevirdiği üslerle 
ülkemizi kuşatmış bulunmaktadır. 

Yukarıdaki haritada somut olarak beliren bu gerçeği,  
yani ABD emperyalizmi tarafından Türkiye’nin kuşatma altına 
alındığı gerçeğini görmek ve anlamak için general olmaya 
gerek yoktur.

   DEVAM EDECEK - 
         (Üçüncü bölüm 23 Temmuz 2024 Salı sayısında)
Not: Okuyucularımızın görüşleri bizim mürşidimizdir. 
           Eleştiri ve görüşlerinizi yazarsanız bu sayfada yayınlarız. 
           fatih.ozcan53@gmail.com

YAZI DİZİSİ

3. DÜNYA SAVAŞI

DÜNYADA İKİ SAVAŞ ODAĞI
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Vali Dr. Türker Öksüz, Antal-
yaspor Teknik Direktörü Alex de 
Souza'yı Burdur’daki kamp 
tesislerinde ziyaret etti. 

Burdur Mehmet Akif Ersoy 
Üniversitesi Lavanta Tepesi 
Hotel’de konaklayan ve MAKÜ Spor 
Tesislerinde kamp yapan Antal-
yaspor, 10 günlük kamp sürecini 
tamamladı. 

Vali Öksüz, takımın kamp 
süresince gösterdiği ilgiyi ve teknik 
direktör Alex de Souza ile yaptığı 
görüşmeleri sosyal medya hesabın-
dan paylaştı.

Vali Dr. Türker Öksüz, Antal-
yaspor Teknik Direktörü Alex de 
Souza'yı Burdur'da kamp yaptıkları 
tesislerde ziyaret etti.

Burdur Mehmet Akif Ersoy 
Üniversitesi Lavanta Tepesi Hotelde 
konaklayan, MAKÜ Spor Te- 
sislerinde kamp yapan Antalyaspor,  

10 günlük Burdur kampını tamam-
ladı.

Burdur'a ilk gelişinde MAKÜ 
Spor Tesislerini inceledikten sonra 
Vali Öksüz'ü makamında ziyaret 
eden Teknik Direktör Alex De 
Souza ve Antalyaspor Başkanı 
Sinan Boz- tepe, sezon hazırlıkları-
na Burdur'da yapmaya karar 
verdiklerini belirtmişlerdi.

Kamp süresince Burdurluların 
da yoğun ilgi gösterdiği Alex de 
Souza'yı ziyaret eden Vali Öksüz, 
sosyal medya hesabından bu 
ziyareti paylaştı.

Vali Öksüz yaptığı paylaşımın-
da; "Süper Lig ekiplerinden Antal-
yaspor’un #Burdur’umuzda gerçek-
leştirdiği kampı ziyaret ederek 
teknik direktör @Alex10 De Souza 
ile bir araya geldik. Bölgemizin 
takımı @Antalyaspor’a yeni sezon-
da başarılar diliyorum." ifadelerini 
kullandı.

Burdur Mehmet Akif Ersoy Üniversitesi 
(MAKÜ), öğrenci memnuniyetinde büyük bir 
başarı elde ederek devlet üniversiteleri arasın-
da 30. sıraya yükseldi.

Burdur Mehmet Akif Ersoy Üniversitesi 
(MAKÜ), öğrenci memnuniyetinde büyük bir 

başarı elde ederek devlet üniversiteleri arasında 
30. sıraya yükseldi. Her geçen gün öğrenci mem-
nuniyetini artırmaya devam eden MAKÜ, bu 
başarısıyla dikkatleri üzerine çekiyor.

MAKÜ'nün elde ettiği bu başarı, üniversitenin 
eğitim kalitesini, öğrencilere sunduğu imkanları ve 
genel öğrenci memnuniyetini yansıtıyor. Üniversite 

yönetimi, öğrenci odaklı politikalar ve sürekli 
iyileştirme çalışmalarıyla bu önemli başarıya 
imza attı.

Üniversite yetkilileri, öğrenci memnuniyeti-
ni daha da artırmak için çalışmalarına aralıksız 
devam edeceklerini belirterek, öğrenci geri 
bildirimlerinin kendileri için çok önemli olduğu-
nu vurguladılar. Ayrıca, akademik kadro, sosyal 
ve kültürel etkinlikler, kampüs olanakları ve 
kariyer hizmetleri gibi alanlarda yapılan iyileş-
tirmelerin de bu başarıda önemli rol oynadığını 
ifade ettiler.

MAKÜ'nün öğrenci memnuniyetinde elde 
ettiği bu yükseliş, üniversite adayları için de 
önemli bir tercih sebebi olabilir. Bu başarı, 
MAKÜ'nün eğitim kalitesine ve öğrenci odaklı 
yaklaşımına olan güveni pekiştiriyor.

MAKÜ ailesini bu önemli başarılarından 
dolayı tebrik ediyor, öğrenci memnuniyetini 
daha da artıracak yeni başarıların devamını 
diliyoruz.

CHP Burdur Milletvekili İzzet Akbulut, çiğ 
sütte üreticinin yaşadığı sorunları TBMM 
gündemine taşıdı. "Bu yıl ekonominin 
seyrinden dolayı raf fiyatlarının yüksek 
seyretmesi sebebiyle süt ürünleri raflarda 
kalmıştır" diyen Akbulut, Tarım ve Orman 
Bakanı İbrahim Yumaklı’ya “Sütü elinde 
kalan üreticinin mağduriyetini giderecek 
bir program uygulamaya konulacak 
mıdır? Süt ve süt ürünlerindeki talep 
sıkışıklığı konusunda bakanlığınızın bir 
çalışması bulunmakta mıdır” diye sordu.

CHP Burdur Milletvekili İzzet Akbulut, 
çiğ süt fiyatlarındaki dalgalı seyir ve süt 
ürünlerine talebin azlığını soru önergesiyle 

TBMM gündemine taşıdı. Tarım ve Orman 
Bakanı İbrahim Yumaklı’nın yanıtlaması 
istemiyle TBMM Başkanlığı’na soru önergesi 
veren Akbulut, şunları kaydetti:

"Ülkemiz et ve süt üretim halkası
kopma noktasına gelmiştir"

“Yaz mevsimi süt üretiminin düştüğü 
fakat süt ve süt ürünlerinin tüketiminin 
arttığı zamanlardır. Fakat bu yıl ekonominin 
seyrinden dolayı raf fiyatlarının yüksek 
seyretmesi sebebiyle süt ürünleri raflarda 
kalmıştır. Üretici alıcı bulamadığı çiğ 
sütünün elinde kalması endişesiyle sağmal 
ineklerini kesime göndermeye başlamış, 
ülkemiz et ve süt üretim halkası kopma 

noktasına gelmiştir. Bu uygulama süt 
piyasasında beklentileri arttırmış fakat 
hayvanların kesime gönderilmesine çok 
faydalı olamamıştır. Daha şimdiden 
Burdur’da birçok üreticimizin sütü ellerinde 
kalmaktadır."

Akbulut, Bakan Yumaklı’ya şu soruları 
yöneltti:

“Çiğ süt üretiminde yeterince arz 
olmasına rağmen talep eksikliği yaşanma-
sından dolayı gebe düve ithalatı durdurula-
cak mı?

Et ve Süt Kurumu’nun çiğ süt işleyerek 
süt tozu üretmesi gündemde midir?

Sağmal ineklerin kesime gönderilme-

mesi için herhangi bir destek programı 
uygulanacak mıdır?

Sütü elinde kalan üreticinin mağduriye-
tini giderecek bir program uygulamaya 
konulacak mıdır?

Süt ve süt ürünlerindeki talep sıkışıklığı 
konusunda bakanlığınızın bir çalışması 
bulunmakta mıdır?

Sürekli ertelenen Okul Sütü Projesi ve 
dar gelirli vatandaşlara süt ve süt ürünleri 
dağıtılması konusunda bir hazırlık yapıl-
makta mıdır?

Süt fiyatının komşu iller arasında bile 
ciddi farklılık gösteriyor olmasına karşın 
bakanlığınızın bir çalışması var mıdır?"

GÜNDEM

■ YENİ GÜN MEDYA

Çiğ süt krizi! Milletvekili Akbulut'tan Bakan Yumaklı’ya sorular...

SÜT ÜRETİCİLERİ MAĞDUR!

CHP Burdur Milletvekili İzzet Akbulut, çiğ süt üreticilerinin yaşadığı sorunları Türkiye Büyük Millet Meclisi (TBMM) gündemi-

ne taşıdı. Akbulut, Tarım ve Orman Bakanı İbrahim Yumaklı’ya yönelttiği soru önergesinde, ekonomideki dalgalanmalar nede-

niyle süt ürünlerinin raflarda kaldığını ve üreticilerin mağdur olduğunu belirtti. Akbulut, süt üreticilerinin mağduriyetini 

gidermek ve süt ve süt ürünlerindeki talep sıkışıklığını çözmek için bakanlığın bir çalışma yapıp yapmadığını sordu. Ayrıca, 

sağmal ineklerin kesime gönderilmemesi ve çiğ sütün işlenerek süt tozu üretilmesi gibi konularda da çözüm önerileri talep etti.

HÜKÜMETTEN 
ÇÖZÜM BEKLİYORUZ

“

“

ANTALYASPOR'A YENİ SEZONDA
 BAŞARILAR DİLEDİ

VALİ ÖKSÜZ'DEN ALEX DE SOUZA'YA ZİYARET 
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Burdur’da iklim değişikliği ve 
kuraklık nedeniyle su kaynakları 
giderek azalırken suya az ihtiyaç 
duyan ve önemli aromatik 
bitkilerden olan lavanta hasadı 
başladı.

Burdur’da iklim değişikliği ve 
kuraklık nedeniyle su kaynakları 
giderek azalırken suya az ihtiyaç 
duyan ve önemli aromatik bitkiler-
den olan lavanta hasadı başladı. 
Burdur Valisi Türker Öksüz, 2024 
Mayıs ayında son 84 yılın en 
yüksek sıcaklıklarının kaydedildiği-
ni belirterek, küresel ısınmanın 
etkileriyle başa çıkmak için su 
tasarrufunun ve su verimliliğinin 
artırılması gerektiğini ve tarımsal 
faaliyetlerde damlama sulama ve 
kapalı sistem sulama tekniklerine 
geçilmesi gerektiğini söyledi.

Burdur’da iklim değişikliği ve 
kuraklık nedeniyle su kaynakları 
giderek azalıyor. Burdur’daki bu 
kuraklık tehlikesini önlemek 
amacıyla başlatılan proje kapsa-
mında çiftçi ve üreticiler susuz 
tarıma, suyu az tüketen bitkilere 
yönlendirilmeye çalışılıyor. 
Burdur'da, kuraklığın önüne 
geçmek için 350 dekar araziye 
dikilen, suya az ihtiyaç duyan ve 
önemli aromatik bitkilerden olan 
lavanta hasadı başladı.

Vali Öksüz, 2024 Mayıs ayında 
son 84 yılın en yüksek sıcaklıkları-
nın kaydedildiğini belirterek, 
küresel ısınmanın etkileriyle başa 
çıkmak için su tasarrufunun ve su 

verimliliğinin artırılması gerektiği-
ni vurguladı. Suya az ihtiyaç duyan 
lavanta ve gül gibi bitkilerin 
ekiminin bu süreçte büyük önem 
taşıdığını ifade eden Vali Öksüz, 
tarımsal faaliyetlerde damlama 
sulama ve kapalı sistem sulama 
tekniklerine geçilmesinin gereklili-
ğine dikkat çekti.

Lisinia Doğa Projesi kurucusu 
Öztürk Sarıca ise 2005 yılında 
başlattıkları proje kapsamında, 
Mehmet Akif Ersoy Üniversitesi ile 
birlikte, susuz tarım ve Burdur 
Gölü'nün korunması çalışmalarını 
yürüttüklerini belirtti. Sarıca, 
lavanta, kekik, adaçayı, melisa ve 
biberiye gibi tıbbi aromatik bitkile-
rin ekimiyle, bölgenin su kaynakla-
rının korunmasına ve eko turizmin 
geliştirilmesine katkı sağladıklarını 
ifade etti.

“Suyu tasarruflu kullanan, 
az tüketen bitkilere 
yönelmemiz lazım”

Vali Dr. Türker Öksüz, hasat 
öncesi basın mensuplarına yaptığı 
açıklamada şunları söyledi;

“Lavanta ilimizin önemli 
aromatik bitkilerinden birisi. 
Bugün de onun hasadını gerçekleş-
tirmiş olacağız. Tabi bu vesileyle 
lavanta hasadını yaparken dikkat 
çekmek istediğimiz birkaç husus 
daha var onu da ifade etmek 
istiyorum. Malum bir iklim değişik-
liği var bütün dünyada ve buna 
bağlı olarak da tabii sıcaklıklarda 
ani düşüşler, yükselmeler oluyor ve 

bu da tabiatın dengesini olumsuz 
yönde etkiliyor. 

1940 yılından beri ilk kez 
2024 Mayıs ayında en yüksek 
sıcaklık ortalaması ölçülmüş 
durumda. Bu küresel ısınmanın 
dünyada ve ülkemizdeki etkilerini 
göstermesi açısından önemli bir 
örnek. Dolayısıyla bu küresel 
ısınma ortamında bizler mutlaka 
ilk olarak suyu tasarruflu kullan-
mamız lazım, su verimliliğini ön 
plana almamız lazım ve yaptığımız 
tarımsal faaliyetleri de buna göre 
planlamamız lazım.

Daha az su tüketen, suya az 
ihtiyaç duyan bitkilerin yetiştiril-
mesi bu anlamda işte aromatik 
bitkilerin ekimi bu yüzden önemli. 
Lavantada ve gül üretimi de suya 
az ihtiyaç duyan bitkilerden. 
Bunun tabii hem ekonomik değeri 
var hem de bir yanda suya az 
ihtiyaç duyma gibi bir avantajları 
var. Biz uluslararası göstergeler 
açısından su sıkıntısı çeken ülkeler 
arasındayız. Dolayısıyla mutlak 
surette suya az ihtiyaç duyan 
bitkilerin üretimine önem verme-
miz lazım. Hatta suyu kullanırken 
içme suyu kaynaklarından değil 
atık sulardan, yağmur sularından 
ve derin sulardan faydalanmamız 
önümüzde önemli bir gerçeklik 
olarak duruyor. Bizim kurumlarımı-
zın desteğiyle başlatılan “Lavanta-
yı yolu projesi” adlı bir proje 
vardı. Biz de “Gül yolu projesi” 
diye bir projeyi de mayıs ayı 
içerisinde başlatmış olduk. Bu 

projelerin amaçlarından birincisi su 
verimliliğine katkıda bulunmak, 
suyun kullanımının sürdürülebilir-
liğini sağlamak, ikincisi ise bölge-
mizin eko turizm imkanlarından 
daha faydalanmasını sağlamak. 

Su konusunda bütün vatan-
daşlarımızı, çiftçilerimizi, tüm 
herkesi daha tasarruflu olmaya 
çağırıyorum. Su kaynaklarımızın 
sınırlılığını bilerek hareket etme-
miz lazım. Tarımda da artık 
damlama sulama, kapalı sistem 
sulamaya önem vermemiz lazım. İl 
olarak suya az ihtiyaç duyan 
anasonda, çörek otunda, rezene 
gibi bitkilerde de Türkiye'de 
önemli üreticiler arasındayız. 
Dikiliş alanı bakımından birinci ve 
ikinci sıralardayız. Dolayısıyla 
bunun da önemini kıymetini 
bilerek ama burada da kalmayarak 
mutlaka suyu tasarruflu kullanan, 
az tüketen bitkilere yönelmemiz 
lazım. Hem çevreye katkıda 
bulunmak hem de ilimizin eko 
turizmine katkı sağlamak için 
çalışmalarımızı bundan sonra da 
sürdüreceğiz.”

“Susuz tarımı yöreye
 anlatmaya çalışıyoruz”

Lisinia Doğa Projesi kurucusu 
Öztürk Sarıca ise şöyle konuştu;

“2005 yılında Lisina Doğa 
Projesi çerçevesinde başladığımız 
etkinliklerle ilgili Mehmet Akif 
Ersoy Üniversitesi'nde özellikle 
susuz tarım ve gelecek nesillerin 
içme sularının korunması ve 

Burdur Gölü ile ilgili çalışmaları-
mızda kamu, üniversite ve Lisinia 
proje birliktelikleriyle burada 675 
dekarlık alanda tıbbı aromatik bitki 
dikim ve faaliyetlerine başladık. Şu 
anda asıl bu işin çağrıcı üyesi 
lavanta olmak üzere, kekik, 
lavanta, adaçayı, melisa, biberiye 
gibi pek çok ıtri bitkiyi burada 
yetiştiriyoruz. Ayrıca burada 
araştırmaları yapılıyor ve bunun 
yanında çevresel alanda susuz 
tarımı yöreye anlatmaya çalışıyo-
ruz. Özellikle burada görsellerini 
kullanarak hem insanları buraya 
eko turizme yönlendirmeye hem de 
özellikle insanları sulu tarımdan 
susuz tarıma, damlama sulama 
sistemlerine geçirmeyi amaçlayan 
bir proje dahilinde anlatmaya 
çalışıyoruz. Özellikle son yıllarda 
hızlı bir şekilde sularımız tüken-
mekte. Artık sulu tarım için yeraltı 
suları kullanılmakta. Oysaki yeraltı 
suları gelecek nesillerin içme 
suları. Tabiiki bu ülkede büyükbaş 
hayvancılık, sulu tarım da yapıla-
cak ama mümkün olduğunca taban 
su seviyesinin yüksek olduğu 
yerlerde yapılması gerekiyor. 
Göller Yöresi su fakiri olan yerler. 
Buralarda özellikle gelecek nesille-
rin içme suyunu kurtarmak 
anlamında, gelecek nesillere içme 
suyu bırakmak anlamında susuz 
tarım modellerinin çalışılması 
gerekiyor ki biz 2005 yılından beri 
susuz tarım modellerini çalışıyo-
ruz.”

Burdur'da kuraklığa karşı
‘lavanta hasadı’ başladı

Burdur’da kuraklık ve iklim değişikliğiyle mücadele amacıyla başlatılan proje kapsamında, suya az ihtiyaç duyan lavantaların hasadı başla-
dı. 2024 Mayıs ayında kaydedilen rekor sıcaklıkların ardından, Vali Türker Öksüz ve Lisinia Doğa Projesi kurucusu Öztürk Sarıca'nın öncü-
lüğünde gerçekleştirilen bu proje, su kaynaklarının korunmasına ve eko turizmin geliştirilmesine katkı sağlamayı hedefliyor. Su verimliliğini 
artırmak ve tarımsal sürdürülebilirliği sağlamak adına damlama sulama ve kapalı sistem sulama tekniklerine geçiş vurgulanıyor.

Su verimliliği ve sürdürülebilir tarımın önemi


